

DIOCESE OF SAN BERNARDINO



OFFICE OF THE BISHOP

October 20, 2020

Brothers and Sisters in Christ,

Today we received the unfortunate news that Riverside County has been moved back into the purple tier in the State's system of classifying the impact of COVID-19 in the 58 counties in our state. The data shows that we are seeing a rising number of new cases here. This means that in Riverside County, Masses, funerals, weddings, confessions, baptisms, and confirmations can now only be celebrated in an outdoor setting. This is effective immediately. This also continues to be the case in San Bernardino County, which forms the other half of our Diocese.

Let us first acknowledge the feeling of discouragement that this news brings. It is real and it saddens us. But let us also remember that Our Lord is at our side. He knows the pain and tiredness that we carry. He remains ever faithful to us, let us remain close to Him, and to each other, as we continue this difficult journey of the pandemic. Be assured of my prayers for all our communities, those individuals who have contracted COVID-19 and their families, and especially those who have died due to this terrible virus. This is a time of great testing, but God walks with us and leads us, still.

We know that our own behavior is a factor in how COVID-19 impacts our counties. In that spirit, let us be mindful to take the well-known health and safety precautions, wear masks, wash your hands often, practice social distancing and get tested for COVID-19, even if you do not feel sick. An inadequate amount of testing is one factor that has led to Riverside County moving back into the purple tier.

Let me once again express my gratitude to the people of the Diocese, and especially to our parishes, for their great faith, fortitude, and creativity in continuing to bear witness to the Gospel in this most difficult time.

In a special way, let us ask for the intercession of St. Bernardine of Siena and Our Lady of Guadalupe, patrons of our Diocese, to bring us God's mercy and His protection. Always forward, *Siempre Adelante*.

In Christ,

Most Reverend Gerald R. Barnes

Hermanos y hermanas en Cristo,

Hoy recibimos la desafortunada noticia de que el Condado de Riverside ha sido trasladado de nuevo al nivel púrpura en el sistema estatal de clasificación del impacto de COVID-19 en los 58 condados de nuestro estado. Los datos muestran que estamos viendo un número creciente de nuevos casos aquí. Esto significa que, en el Condado de Riverside, Misa, funerales, bodas, confesiones, bautismos, y confirmaciones ahora sólo se pueden celebrar en un entorno al aire libre. Esto es efectivo inmediatamente. Este también sigue siendo el caso en el condado de San Bernardino, que forma la otra mitad de nuestra Diócesis.

Primero reconocemos el sentimiento de desaliento que trae esta noticia. Es real y nos entristece. Pero recordemos también que Nuestro Señor está a nuestro lado. Él conoce el dolor y el cansancio que llevamos. Él permanece siempre fiel a nosotros, permanezcamos cerca de Él, y el uno al otro, mientras continuamos este difícil viaje de la pandemia. Estén seguros de mis oraciones por todas nuestras comunidades, y especialmente aquellas personas que han contraído el COVID-19, sus familias y especialmente aquellos que han muerto debido a este terrible virus. Este es un momento de grandes pruebas, pero Dios camina con nosotros y nos guía, todavía.

Sabemos que nuestro propio comportamiento es un factor en cómo el COVID-19 impacta a nuestros condados. Con ese espíritu, seamos conscientes de tomar las precauciones de salud y seguridad bien conocidas, usar máscaras, lavarse las manos con frecuencia, practicar el distanciamiento social y hacerse la prueba del COVID-19, incluso si no se siente enfermo. Una cantidad inadecuada de pruebas es un factor que ha llevado a que el Condado de Riverside regrese al nivel púrpura.

Permítanme expresar una vez más mi gratitud a la gente de la Diócesis, y especialmente a nuestras parroquias, por su gran fe, fortaleza, y creatividad para seguir dando testimonio del Evangelio en este momento tan difícil.

De manera especial, pidamos la intercesión de San Bernardino de Siena y Nuestra Señora de Guadalupe, patronos de nuestra Diócesis, para traernos la misericordia de Dios y Su protección. *Siempre Adelante.*

En Cristo,

Reverendísimo Gerald R. Barnes